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Poštovane dame i gospodo, 

 

Srdačno vas pozdravljam i zahvaljujem na interesovanju za 

prezentaciju najznačajnijih rezultata aktivnosti Vlade Crne 

Gore u godini koja je na izmaku. 

 

Sa zadovoljstvom mogu da saopštim da smo i ove godine 

ostvarili ključne ciljeve koje smo zacrtali:  

 

1. Dobili smo status kandidata za članstvo u EU, sa 

realnim izgledima da u bliskoj budućnosti otpočnemo 

pregovore o pristupanju.  Mada je u pojedinim 

strukturama  bilo dosta nevjerice u pogledu dostižnosti 

ovog cilja,  to se dogodilo.  Podsjetiću vas, krajem prošle 

godine,  kada su  građani Crne Gore dobili mogućnost da 

bez viza putuju u zemlje Šengen zone, najavio sam da 

ćemo učiniti sve da u ovoj godini steknemo kandidatski 



status. Ovaj bitan momenat iskoraka u novu etapu našeg 

razvoja i evropske integracije predstavlja potvrdu da smo 

realno projektovali naše kapacitete i rezultate.  Status 

kandidata  ni najmanje nije plod  automatizma, naklonosti 

Brisela ili bilo koje evropske adrese. I površno upućenim,  

jasno je da i najmanji korak naprijed zahtijeva striktno 

ispunjavanje  sve oštrije  postavljenih uslova.  Zato, ovo je 

kruna uspjeha dosadašnje dosljedne državne politike koju 

vodimo i rezultata u procesu sveobuhvatnih reformi i 

razvoja.   To, svakako, podrazumijeva i veći stepen 

odgovornosti za buduće, znatno složenije zadatke u procesu 

reformisanja i evropske integracije crnogorskog društva.  

Zato, želim da danas, kao izazov  i cilj za narednu godinu, 

najavim naš sljedeći korak -  ispunjavanje uslova za  

otpočinjanje pregovora o pristupanju Crne Gore EU.  I  bez 

obzira na složenost posla pred nama, kao  i tradicionalnu  

sumnjičavost,  najčešće  sa domaćih adresa, uvjeren sam da 

ćemo  uspješno odgovoriti zahtjevima  i ove faze našeg 

evropskog puta.  Bezrezervno smo spremni i opredijeljeni 

da  jačamo ukupne potencijale i kapacitete za suštinski 

ekonomski i demokratski preobražaj crnogorskog društva, 
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očigledan u novom  kvalitetu života svakog našeg 

građanina. To  će i ubuduće  biti mjera naše uspješnosti.   

 

2. Prošlog decembra dobili smo poziv za Akcioni plan za 

članstvo (MAP), što je posljednja stepenica do 

punopravnog članstva u NATO. Već krajem oktobra ove 

godine, Komitet političkih savjetnika u Briselu prihvatio je 

Prvi godišnji nacionalni program Crne Gore (ANP). U 

završnom kominikeu NATO Samita u Lisabonu, u 

posebnom odjeljku, citiram: ’’pozdravlja se značajan 

napredak koji je Crna Gora postigla na svom putu 

euroatlantskih integracija i njen doprinos bezbjednosti u 

regionu i šire, uključujući i njeno učešće u ISAF misiji’’.  

 

3. Crna Gora je u 2010. godini učvrstila poziciju kredibilnog 

partnera koji doprinosi regionalnoj stabilnosti i saradnji i 

djeluje u najboljem interesu razvoja dobrosusjedskih 

odnosa. U prilog tome je i činjenica da nemamo spornih 

pitanja sa našim susjedima. Takođe, sa svih relevantnih 

adresa odato je priznanje Crnoj Gori  na liderstvu koje je 

pokazala tokom ovogodišnjeg  predsjedavanja  trima 

značajnim regionalnim inicijativama: Centralno-
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Evropskom (CEI), Jadransko-Jonskom (JJI) i Procesom 

saradnje u Jugoistočnoj Evropi (SEECP). Istovremeno, 

postojani smo  u uvjerenju da je budućnost cijelog regiona 

u Evropskoj Uniji i NATO savezu, te da samo tako i 

Zapadni Balkan i Evropska Unija mogu računati na 

bezbjednu i stabilnu budućnost. Nastavićemo da 

promovišemo i  da dajemo doprinos takvoj viziji.  

 

Kredibilitet Crne Gore ojačan je i daljim unapređenjem  

bilateralne saradnje i partnerstva sa vodećim zemljama u 

svijetu, kao što su SAD, Rusija,  Kina. Takođe,  i kroz 

aktivno angažovanje u međunarodnim organizacijama, 

poput  Ujedinjenih nacija (UN), OEBS, Savjeta Evrope 

(SE) i dr. 

 

Ako govorimo  o kredibilitetu i ugledu  koji Crna Gora 

danas uživa u Evropi i šire, raduju nas ocjene 

međunarodnih partnera da smo postali "zemlja dobrih 

vijesti", "oaza mira i stabilnosti na Balkanu". 

 

4. Sve su ovo razlozi da budemo zadovoljni ostvarenim 

uspjesima na međunarodnom planu. No, važno je znati:  
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prešli smo značajan dio našeg evropskog i evroatlanskog 

puta, koji sublimira onu prelomnu tačku u kojoj  više nema 

mjesta dilemi u pogledu izvjesnosti krajnjeg epiloga; 

međutim, izazov je dalji kvalitet i dinamika tog puta do 

ostvarivanja konačnog cilja; pred nama su brojni složeni 

zadaci, odgovoran rad na reformama i daljem usvajanju i 

implementaciji evropskih standarda i vrijednosti u svim 

oblastima.  Takođe, nastavak saniranja značajnih posljedica 

globalne ekonomske krize. Za sve to trebaće nam mnogo 

upornosti, predanog rada i mnogo više oslanjanja na znanje. 

Jer, samo oni koji imaju potrebna znanja i vještine mogu u 

potpunosti da iskoriste  šanse koje pruža  evropsko i 

svjetsko tržište.   No, bez obzira na ove izazove, u naredne 

godine ulazimo sa čvrstim uvjerenjem da možemo postići 

postavljene ciljeve. Ovo samopouzdanje i vjeru u sopstvene 

potencijale, zajedno smo izgrađivali prethodnih godina, 

obodreni ostvarenim rezultatima u našem demokratskom i 

ekonomskom razvoju.  Taj  obnovljeni duh samopouzdanja 

u kapacitet Crne Gore da implementira evropske vrijednosti 

predstavlja značajno nasleđe koje je potrebno dalje 

učvršćivati. 
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5. Unaprijedili smo i političku stabilnost. Iako još uvijek 

žive brojni antagonizmi naše, po mnogo čemu, specifične 

zajednice, ipak,  sve su uočljiviji tragovi dubokih i 

pozitivnih društvenih promjena. To je, cijenim, rezultat 

dinamične emancipacije Crne Gore, koja se  odvija  

uporedo sa reformom sistema i  napretkom u procesu 

evropske integracije,  čime naša država ubrzano postaje dio 

savremene evropske civilizacije 21. vijeka.  

 

6. Ojačali smo institucije pravnog sistema i povećali 

njihovu efikasnost. Rječit dokaz  tome je upravo dostignuti 

nivo integracije Crne Gore u EU i NATO. No, bez dileme, 

najsloženiji izazov za budućnost ostaje dalja izgradnja 

profesionalnih i nezavisnih institucija, koje garantuju 

vladavinu prava. Svjesni smo, to potvrđuju iskustva drugih 

država, da  deficit rezultata na ovom polju ima za 

posljedicu usporavanje procesa evropske i evroatlantske 

integracije. No, prije svega,  vladavina prava  je uslov  

intenzivnog i održivog razvoja Crne Gore.  Dakle, naša 

unutrašnja nužnost, a ne nametnuti imperativ. Zato, u 

kontinuitetu, najveću pažnju posvećujemo  tom poslu.    

Zaključili smo  međunarodne ugovore sa susjednim 
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državama  u cilju unapređenja pravosudne saradnje i 

uspješne borbe protiv svih oblika kriminala. Značajno je 

smanjen i broj zaostalih sudskih predmeta. U Vrhovnom, 

Upravnom i Apelacionom sudu nema neriješenih predmeta 

iz 2009. i ranijih godina. U Višem sudu u Podgorici 

riješeno je 91,8%, a u Višem sudu u Bijelom Polju 64,9% 

predmeta iz 2009. i ranijih godina.  

 

7. Nastavili smo aktivnosti u borbi protiv kriminala. 

Usvojen je zakonodavni okvir za najšire oduzimanje 

imovine stečene kriminalnim radnjama,  u skladu sa 

međunarodnim standardima. U pravosudnom dijelu 

sistema, trideset lica je optuženo za krivična djela 

organizovanog kriminala (u pitanju su krivična djela 

trgovine drogom i ljudima). U postupku istrage su 43 lica 

zbog sumnje da su koruptivnim krivičnim djelima sebi ili 

drugima pribavili imovinsku korist vrijednu oko 4 miliona 

€, dok su za ista djela optužena 24 lica.   

 

8. U cilju zaštite slobode medija i uloge koju mediji imaju u 

afirmaciji  i razvoju demokratskih vrijednosti u društvu,  

nastavili smo sa inoviranjem  zakonske regulative. Takođe,   
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i sa  primjenom standarda EU i  relevantnih instrumenata 

UN i  Savjeta Evrope.  Usvojen je  Zakon o elektronskim 

medijima,  kojim se,  u skladu sa međunarodnim 

standardima, nadležnosti Vlade  u oblasti audiovizuelnih 

medijskih usluga  svode na najmanjuju moguću mjeru.   

 

U skladu sa praksom Evropskog suda za ljudska prava, 

izmjenili smo Krivični Zakonik u dijelu ’’postupanje 

novinara u dobroj vjeri“.  Takođe, kao alternativa  izricanju 

novčane kazne,  uvedena je nova mjera -  objavljivanje 

presude, ukoliko sud ocijeni da je izricanje takve mjere 

dovoljno za postizanje opšte svrhe krivičnih sankcija.  

 

Od donošenja  Zakona o izmjenama i dopunama  Krivičnog 

Zakonika (maj 2010.)  nije bilo osudjujućih presuda prema 

novinarima i urednicima medija.  

 

9. Kada su u pitanju dešavanja u oblasti ekonomije, 

antikrizne mjere koje je Vlada usvojila značajno su 

umanjile moguće posljedice krize. Nije bilo bankrota 

velikih preduzeća, ni masovnog otpuštanja radnika.  

Obezbijedjena je redovnost isplate zarada, penzija, 
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socijalnih i drugih davanja iz Budžeta. Ukinuli smo 

obavezu plaćanja poreza na dobit pravnih lica u vidu 

mjesečnih akontacija i smanjili doprinose na teret 

poslodavca. Time smo stvorili prostor za rast zarada. Kada 

je većina zemalja posezala za mjerama povećanja poreza, 

mi smo smanjili porez na dohodak fizičkih lica na 9%. I tu 

smo kao Vlada kreirali prostor za rast neto zarada. 

 

10. Inflaciju smo potpuno održali pod kontrolom i prema 

posljednjim mjerenjima očekujemo da na kraju 2010. bude 

na nivou od oko 0,5%. Istovremeno, u novembru smo 

ostvarili rast industrijske proizvodnje od 48.4%, što   

generiše porast od 14.7% na nivou  godišnjeg prosjeka.  

Oporavljaju se pojedine industrije poput proizvodnje 

aluminijuma i drvoprerade. Nastavljen je trend rasta 

poljoprivredne proizvodnje i  šumarstva (3% i 18% 

respektivno u odnosu na 2009.). Ostvaren je porast broja 

turista od 5.1% i broja noćenja od 5.9%. Na  godišnjem 

nivou,   neto plate su porasle nominalno za 3%  - prema 

podacima MONSTAT-a, neto zarada u novembru iznosila je 

480 €. Nezaposlenost  u Crnoj Gori nije porasla ni 

približno rastu u drugim zemljama. Prema procjenama 
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MMF, u ovoj godini se očekuje ekonomski rast od 0, 3%,  

dok su projekcije Ministarstva finansije optimističnije.  

Možemo konstatovati da je ovo godina izlaska Crne Gore 

iz recesije, iako ostaju izazovi daljeg saniranja posljedica 

globalne ekonomske krize. 

 

11. Strane direktne investicije su iznad nivoa iz 2009.,   ako 

isključimo efekte djelimične privatizacije jednog bitnog 

sistema kakav je Elektroprivreda. Prema podacima 

Agencije Crne Gore za promociju stranih investicija, SDI 

će u 2010. iznositi 690 miiona €. Ove godine dobili smo 

ugledne investitore poput Mitsubišija iz Japana, Ferse iz 

Španije, Hiltona iz SAD, Terne iz Italije i dr. I dalje se 

povećava broj zemalja iz kojih dolaze investitori. Dobijanje 

statusa zemlje kandidata dodatno će uticati da trend priliva 

stranih investicija, koji se i do sada opirao globalnoj 

ekonomskoj krizi, nastavi svoj rast. 

 

12. U oblasti energetike, potpisan je ugovor Crnogorskog 

elektroprenosnog sistema  sa italijanskom kompanijom 

TERNA o dokapitalizaciji. Time su stvoreni uslovi za 

izgradnju podmorske elektro-energetske interkonekcije 
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između prenosnih mreža Crne Gore i Italije. Na ovaj način 

obezbijedićemo ne samo  sigurnije snadbijevanje 

električnom energijom, već imamo šansu da pozicioniramo 

Crnu Goru kao elektro-energetsko čvorište u regionu, što  

će dodatno uticati na privlačenje novih investicija. Uz to,  

potpisali smo dva ugovora za izgradnju vjetroelektrana. 

Izabrani su kvalifikovani ponudjači za   gradnju hidro-

elektrana na Morači.  U toku je postupak izbora strateškog 

partnera, koji će biti okončan do sredine 2011. Procijenjena 

vrijednost ovog projekta  je  preko  600  miliona eura.  

Mjereno efektima, ne manje značajan je projekat 

energetske efikasnosti,  koji realizujemo sa Svjetskom 

bankom.  Poboljšanje  energetske efikasnosti vodilo je i 

boljim uslovima za  rad u 11 obrazovnih i 5 zdravstvenih 

javnih ustanova. 

 

13. U oblasti saobraćaja,  vlastitim finansijskim 

potencijalom, izgrađen je put Risan-Grahovo-Nikšić-

Žabljak, vrijedan preko 90 miliona eura.  Završena je treća 

traka na putnom pravcu Podgorica-Budva  u dužini od 3,6 

km i mini obilaznica u Nikšiću u dužini od 5,0 km. 

Takodje, završen je dio radova na obilaznicama u Bijelom 
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Polju i oko Podgorice. U namjeri da revitalizujemo 

pomorsku flotu sa Poly Technologies INC iz Pekinga 

zaključili smo ugovor o kupovini i gradnji dva broda 

namjenjena za prevoz rasutih tereta. Isporuka prvog broda 

očekuje se u novembru 2011,  a drugog  u januaru 2012. 

Flota nacionalnog avioprevoznika uvećana je za jedan novi 

Embraer 195. Kroz kreditnu podršku EIB i EBRD 

nabavljena je nova  oprema za aerodrome u Podgorici i 

Tvitu. Ostvaren je kontinuiran rast prometa putnika od 

2005. godine. 

 

14.  U dijelu krupne komunalne infrastrukture izdvojio bih 

završetak Regionalnog vodovoda.  Puštanjem u rad ovog 

kapitalnog projekta riješen je problem deficita  i  definitivno 

obezbijeđeno kvalitetno vodosnabdijevanje  Crnogorskog 

primorja. U izgradnju ovog sistema  u dužini od  preko 100 

km, do sada je uloženo oko 99 miliona €. U sljedećoj godini 

planiran je krak do Herceg Novog i dionica do Dobrih 

Voda, a do početka ljetnje turističke sezone 2012., završetak 

do Ulcinja. 
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15. Kroz Kapitalni budžet finansirali smo radove na preko 

60 objekata. Medju značajnijim projektima su: završetak 

izgradnje osnovne škole na Draču u Podgorici, Klinike za 

onkologiju i radioterapiju Kliničkog centra, zgrade 

Instituta za javno zdravlje, domovi zdravlja Nova i Stara 

Varoš u Podgorici, Aneks Opšte bolnice u Beranama, 

zgrada Vlade Crne Gore, Centar za azilante u Spužu, itd.  

 

16. Takodje, izdvojio bih, kako zbog veličine investicije i 

efekata na turističku privredu, tako i zbog  impulsa rastu 

BDP,  početak izgradnje i razvoj poluostrva Luštica.   

Ovaj projekat obuhvata gradnju  turističkog resorta sa 8 

hotela, preko 3.300 soba, golf terenom, privezištem za jahte, 

šoping zonom i obrazovnim centrom.  

 

17. Vlada je usvojila značajan broj planskih dokumenata: 

Prostorni  plan  za  područje  Bjelasice i Komova, dok je u 

toku izrada prostornih planova za   Durmitor,    Nacionalni 

park  Lovćen i slivove  Morače i Komarnice. Takođe, 

priprema se i detaljan prostorni plan za energetsku vezu 

Crne Gore i Italije i  dalekovod  od  Crnogorskog primorje 

do sjevera Crne Gore (Pljevalja). Usvojeno je i  preko 20 
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državnih studija lokacija u zahvatu Morskog dobra i 

Nacionalnog parka Skadarsko jezero. Time smo stvorili 

pretpostavke za dalji razvoj, uključujući  i   značajne 

investicije koje očekujemo u narednih 5 godina.  

 

18. Kroz aktivnosti Savjeta za smanjenje biznis barijera 

unaprijeđeno je poslovno okruženje. Zakonom o 

unapređenju poslovnog ambijenta izmijenjene su odredbe 

desetak zakona u cilju skraćenja rokova, sažimanja 

procedura,  ukidanja i smanjivanja taksi i drugih 

opterećenja prema privredi. Takodje, uz podršku eksperata 

SIGME/OECD, Savjeta Evrope i UNDP pripremili smo 

Strategiju reforme javne uprave za period 2010–2015. 

Osnovni cilj strategije je dalja izgradnja efikasne, 

profesionalne i servisno orijentisane javne uprave, prije 

svega, u funkciji građana i biznisa. 

 

19. U pripremi Budžeta za 2011. godinu, opredijelili smo se 

za dalje smanjenje javne potrošnje, uz fiskalne mjere koje 

neće ugroziti imidž našeg poreskog sistema kao 

najkonkurentnijeg u regionu,  s ciljem  stimulisanja 

poslovne aktivnosti i privlačenja novih investicija.   
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20. U brojnim međunarodnim izvještajima konstatovan 

je napredak. Prema izvještaju Svjetske banke iz jula 2010. 

’’Prekogranično investiranje’’, Crna Gora je jedna od 

najotvorenijih zemalja u svijetu za strane investicije. Indeks 

globalne konkurentnosti iz septembra 2010., rangira Crnu 

Goru na 49. mjestu ili tri mjesta bolje  u odnosu na 2009.  

To je najveći napredak među zemljama regiona. Kanadski 

Frejzer institut  pozicionirao je Crnu Goru na 66. mjestu po 

stepenu ekonomskih sloboda, što je 15 mjesta bolje u 

odnosu na prošlu godinu. Po lakoći obavljanja biznisa, 

Crna Gora je zauzela 66. mjesto na listi od 183 zemlje i 

ostvarila napredak od pet mjesta u odnosu na prethodnu 

godinu.  Izvještaj Svjetskog ekonomskog foruma (WEF) 

pokazuje da je od  jedanaest Istočno- Evropskih zemalja 

koje nijesu članice EU,  Crna Gora  sa ocjenom 4,19 

najbliža ispunjenju ciljeva Lisabonske strategije  u dijelu 

ekonomskih i strukturnih reformi. Nadmašili smo pet 

najniže rangiranih zemalja članica EU: Grčku, Poljsku, 

Italiju, Rumuniju i Bugarsku. Ovo je  pokazatelj kako nas  i 

rezultate našeg rada,  vide  pojedine referentne 

međunarodne institucije.  I ovo nije pogled samo  naših 
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ostvarenja u jednoj godini.  Podsjetiću vas da kontinuirano 

poboljšavamo svoju poziciju. 

 

Poštovane dame i gospodo, 

 

Bilo bi lijepo da mogu konstatovati da je  kompletna evropska 

i svjetska ekonomija  izašla  iz recesije  i da je globalna 

finansijska kriza u potpunosti iza nas. Medutim, realnost je 

drugačija, i mi se danas nalazimo u drugoj fazi ekonomske 

krize - fazi oporavka, koja može biti izazovnija od samog 

suočavanja sa krizom. Izazovnija je zbog svoje kompleksnosti, 

turbulencija u finansijkim tokovima uzrokovanih, izmedju 

ostalog, pravim ratom oko valutnih kurseva. Takođe, i zbog  

činjenice da će načini oporavka  opredijeliti izazove sa kojima 

ćemo se suočavati u budućnosti. 

 

Ipak, krajnje odgovorno mogu saopštiti da je najteži period za 

nama, da smo svi zajedno prebrodili, ne samo duboko kriznu 

2009, već i nešto bolju, ali ne manje rizičnu 2010. godinu. 

Ostvarili smo, po mom mišljenju,  značajne pomake, povratili 

vjeru u našu ekonomiju, dobili podršku medjunarodne 

zajednice za sve što smo učinili.  
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Na nama je sada da putem  adekvatnih politika, riješimo 

dugoročno ukorijenjene probleme iz prošlosti. Akcenat ćemo 

staviti na stvaranje uslova za  dinamičan  održiv razvoj, 

povećanje zaposlenosti, otklanjanje strukturnih debalansa i 

kontinuiranu posvećenost eliminisanju biznis barijera. 

 

Ali, da li će samo politike biti dovoljne? Da li će njihova 

primjena ovog puta dovesti do poboljšanja koje mjerimo 

kvalitetom života? Često zaboravljamo kakav je uticaj kriza 

imala na pristup zdravstvu, socijalnoj pomoći, obrazovanju. 

Zato smatram da potpun izlazak iz krize nije samo tehno-

ekonomsko pitanje,  koje se rješava dosljednom primjenom 

makro-ekonomskih politika, već i prilika da se usredsrijedimo 

na korjenite i dugoročne promjene, koje će spriječiti 

raslojavanje medju pojedinim društvenim grupama i stvoriti 

uslove za humaniji razvoj.  

 

Odgovori na brojna pitanja nijesu jednostavni, ali njihova 

kompleksnost ne smije da nas obeshrabri da konstantno 

tragamo za boljim rješenjima. To je najveći izazov koji stoji 

pred našim društvom. 
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Dame i gospodo, 

 

Želim da vas obavijestim da sam donio odluku da se povučem 

sa funkcije predsjednika Vlade Crne Gore.  

 

Ova moja odluka nije iznenadna, ni ishitrena, i nije donesena, 

kako to tvrde neodgovorni pojedinci iz njima svojstvenih 

razloga, ni pod čim pritiskom, ni iznutra, ni spolja. Dugo sam, 

dvije decenije, bio na najodgovornijim državnim funkcijama u 

izvršnoj vlasti. Povukao sam se nakon uspješnog referenduma 

2006. godine  i redovnih izbora održanih u jesen te godine, 

poslije ubjedljive pobjede koalicije za Evropsku Crnu Goru. 

Splet objektivnih, dobro poznatih okolnosti, učinio je da 

početkom 2008. godine  ponovo dođem na čelo Vlade. Danas, 

kada je Crna Gora stabilna zemlja, koja je izašla iz recesije, 

kada je postala kandidat za članstvo u EU, kada se nalazi u 

predvorju NATO, prepoznata kao uspješna evropska priča na 

Balkanu i važan faktor regionalne stabilnosti, stekli su se 

uslovi za moje povlačenje iz izvršne vlasti. Procijenio sam da 

je vrijeme da se i ovim mojim ličnim činom stvore uslovi za 

promjene na čelu Vlade, bez ikakvih potresa i posljedica po 

dalji uspješan unutrašnji razvoj i evroatlantski put Crne Gore. 
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Time ćemo potvrditi da Crna Gora ima kadrovskih kapaciteta 

za vršenje najodgovornijih poslova u zemlji, u skladu sa 

strateškim prioritetima unutrašnje i spoljne politike, koji ostaju 

nepromjenjivi. 

 

Čini mi se da je za ove dvije decenije Crna Gora preskočila 

vjekove. Od kada sam 15.II 1991.godine došao na čelo Vlade, 

u najtežim godinama u novijoj crnogorskoj i jugoslovenskoj 

istoriji, proživjeli smo vrijeme kada se, takoreći, nije znalo šta 

donosi svaki novi dan. Ponosan sam na to što sam bio u vrhu 

vlasti koja je doprinijela da se očuva mir u Crnoj Gori u 

vrijeme velike jugoslovenske tragedije, da se učvrsti 

multietnički sklad, da se sačuva Crna Gora od masovnih 

pogibija i razaranja u vrijeme NATO bombardovanja 

Jugoslavije 1999.godine, da zemlja napravi demokratski 

zaokret, da se povrati lično, nacionalno i državno 

samopouzdanje i dostojanstvo, i na demokratski sprovedenom 

referendumu 2006.godine po prvi put u istoriji ne samo Crne 

Gore, već i Balkana, bez potresa, obnovi država koja je 

zauzela svoje časno mjesto u regionu, u Evropi i svijetu, danas 

kao najmladja članica Ujedinjenih Nacija, Savjeta Evrope i 

brojnih drugih medjunarodnih organizacija. Sve do sticanja 
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statusa kandidata za članstvo u Evropskoj Uniji i otpočinjanja 

prvog Godišnjeg ciklusa u okviru NATO programa MAP. To 

su fakta, koja ni najžešći kritičari ne mogu opovrgnuti. 

Vjerovatno su se neke stvari mogle raditi drugačije, bolje i 

brže, kao što to uvijek biva i u životu pojedinca, a i u politici 

svake države. Medjutim, mogu reći da iz izvršne vlasti, čiste 

savjesti i uzgidnuta čela odlazim zadovoljan onim što sam sa 

svojim timom uradio, posebno ponosan na podršku i 

uvažavanje većinske javnosti u Crnoj Gori, koje sam doživio 

obavljajući najodgovornije državne funkcije. Takodje, na 

priznanja, pomoć i podršku na koje sam nailazio na najvišim 

evropskim i svjetskim adresama. Ne mogu naravno, ustvrditi 

da je to što sam radio bilo najbolje što je Crna Gora mogla 

dobiti u prethodnih 20 godina. Ali, mogu da je to najviše i 

najbolje što sam znao i mogao i sa besprijekorno čistom 

posvećenošću državi u kojoj živim i narodu kojem pripadam.  

 

Naravno, sve što sam radio, podložno je sudu javnosti, sudu 

istorije, danas i sjutra. Ostajem u mojoj Crnoj Gori i kao 

političan čovjek u vrhu DPS da se profesionalno bavim nekim 

mirnijim poslovima, uvjeren da ću se zajedno sa njenim 

gradjanima još dugo radovati njenom usponu i prosperitetu. 
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Na kraju,  svima vama i svim gradjanima Crne Gore  želim 

srećnu i uspješnu predstojeću 2011. godinu. 

 

Hvala na pažnji. 

 

Podgorica, 21. decembar 2010.  


